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Onderwerp Blauwtongvirus

Inleidende 
toelichting

Begin september zijn bij vier schapenhouderijen in Nederland 
besmettingen met het blauwtongvirus vastgesteld. Inmiddels is dit virus 
verspreid over een groot deel van Nederland, waaronder Fryslân. Met 
name schapen kunnen erg ziek worden van het virus en er zelfs aan 
overlijden, maar ook andere herkauwers kunnen er ziek van worden. Een
ernstige situatie, zowel uit oogpunt van dierenwelzijn als voor de 
getroffen agrarische ondernemers.

Uit informatie van de Nederlands Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) 
blijkt dat de verspreiding van het virus plaatsvindt door zogenaamde 
knutten (vliegjes). Op de website van Wageningen University & Research
is te lezen dat als gevolg van de klimaatverandering knutten die het 
blauwtongvirus overbrengen zich naar het Noorden verspreiden. 

In de media worden geruchten verspreid dat er een relatie zou bestaan 
tussen ‘natte natuur’ en het voorkomen van het blauwtongvirus. 

De expert stekende insecten Professor Piet Verdonschot van de WUR en
kenner van knutten, verklaarde in het radioprogramma “Vroege Vogels” 
dit verband er niet is. 
Citaat: 
“Dat zit zo: in Nederland bestaan zo’n 300 verschillende knuttensoorten. 
Van zes soorten weten we dat ze blauwtong over kunnen brengen. De 
larven van deze knutten leven op vochtige plekken met relatief veel 
dierlijk mest, bijvoorbeeld op natte weilanden met koeien of schapen, of 
in mestvaalten. De knutten die blauwtong overbrengen komen daarom 
vooral in agrarisch gebied voor. De larven van de soorten zijn afwezig in 
moerasgebieden of rietvelden. Het ontwikkelen van natte natuur leidt 
daarom niet tot meer blauwtong”. 

In de media, als ook in de recent door de factie van BBB gestelde 
schriftelijke vragen, wordt een relatie gesuggereerd tussen natte natuur 
en de verspreiding van blauwtong. De suggestie leidt dus volgens de 
fracties van PvdA, Grien Links en PvdD tot onnodige onrust. Deze 
fracties stellen daarom, in aanvulling op de vragen van BBB, de volgende
nieuwe vragen:

Vragen 1. Is het college op de hoogte van de onderzoeken van Wageningen
University & Research (onder meer onder leiding van prof. P. 
Verdonschot)? 

2. Onderschrijft dit college deze onderzoeken en de 
onderzoeksresultaten?

3. Als het college van GS de onderzoeken niet onderschrijft, kan 
dan worden aangegeven waarom niet en op basis waarvan de 
onderzoeksresultaten van de WUR niet worden onderschreven?

4. Onnodige onrust is naar de mening van onze partijen nooit goed 



in zorgvuldig te voeren discussies in gebiedsprocessen en voor 
het draagvlak daarvan. Deelt het college deze mening en is het 
college bereid wetenschappelijk onderbouwde 
informatie/voorlichting te geven over de wijze waarop het 
blauwtongvirus zich verspreidt?

5. Is het College het met onze fracties eens dat het feit dat het 
Blauwtongvirus zich over onze provincie heeft verspreid geen 
aanleiding vormt om het Provinciale beleid ten aanzien van de 
realisering van natte natuur aan te passen? Zo nee, kunt u 
aangeven waarom niet en op basis van welke wetenschappelijk 
onderbouwd onderzoek deze aanpassing van het beleid 
gebaseerd is. 
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